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   PROTOKÓŁ Nr 10/2012 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji O światy i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 21 grudnia 2012 roku. 

  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,                             
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.00 – 10.40. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji    

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK. Po 
przywitaniu wszystkich obecnych odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXIV Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
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28 grudnia  2012 roku, tj.: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na lata 2012 – 2019. 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2013 – 2022. 
d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na rok 2013. 
e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2013. 
f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
g) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 
h) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
i) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 

j) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski. 

k) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów uzupełniających 
sołtysa. 

l) Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 2012 roku. 
m) Plan pracy Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2013 rok. 
n) Plan pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2013 rok. 

2. Sprawy bieżące. 
Do pkt 1a i 1b) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2012-2019, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 Wniosek Wójta Gminy w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

 Oba wnioski omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Poinformowała 
m.in., że do budżetu gminy wpłynęła subwencja oświatowa w wysokości 40.213 zł. Zgłosiła też 
autopoprawkę do wniosku polegającą na zmniejszeniu na wniosek GOPS-u planu wydatków o 
kwotę 7.600 zł. Przedstawiła dochody i wydatki po zmianach i podkreśliła, że deficyt pozostaje bez 
zmian. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekty obu uchwał zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt 1c i 1d)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk Podlaski 
na lata 2013-2022, stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. 

 Wniosek Wójta Gminy o przyjęcie budżetu gminy na 2013 rok stanowi Załącznik Nr 5 do 
protokołu. 

 Uzgodniono, że oba wnioski zostaną przedstawione na Sesji przez Panią Wójt łącznie z 
załącznikiem inwestycyjnym. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poprosił 
o przekazanie bliższych informacji na temat nie ujętego w projekcie zadania dotyczącego budowy 
drogi Orzechowicze – Rajsk, na którą wcześniej był składany wniosek  do tzw. “schetynówki”. 
Zapytał, jak teraz wygląda realizacja tego programu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że 
inwestycję wykreślono z planu, ponieważ nie było naboru i możliwości pozyskania środków 
pozabudżetowych. Przypomniała, że szacowany koszt inwestycji wynosi około 6 mln złotych. 
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Kiedy powstała możliwość ubiegania się o dofinansowanie – złożono stosowny wniosek, który 
uzyskał pozytywną ocenę. W tym czasie możliwe dofinansowanie wynosiło do 50% wartości 
zadania. Potem okazało się, że można uzyskać dofinansowanie tylko do 30% wartości (1.800.000 
zł). Pozostała kwota miała być zabezpieczona w budżecie gminy (4.200.000 zł). W grudniu został 
złożony kolejny wniosek, tym razem z możliwością dofinansowania do 50%. Wszystkie wnioski, 
jakie wpłynęły będą podlegały ponownej ocenie. Wniosek z Gminy Bielsk znalazł się na 8 pozycji. 
Pani Wójt dodała, że po przetargu koszty zadania mogą ulec zmianie.  Inwestycja nie została 
jeszcze wpisana do projektu budżetu, ponieważ ostateczna ocena zostanie dokonana w 2013 roku. 
Jak się wyjaśni, trzeba będzie wspólnie zastanowić się, jakie podjąć decyzje.  

ANDRZEJ BOROWSKI zapytał o zasadność przyznawania dotacji dla Straży Granicznej. 
Wcześniej była mowa o tym, że nie będzie przyznawana, natomiast projekt na 2013 rok przewiduje 
przyznanie dotacji. Wójt Gminy RAISA RAJECKA  wyjaśniła, że o przyznaniu dotacji decyduje 
Rada Gminy. Ponieważ obie jednostki (Straż Graniczna i Policja) złożyły wnioski, więc taki 
wydatek został uwzględniony w projekcie, a decyzję podejmie Rada Gminy. Przewodniczący Rady 
Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI zaapelował o logiczne podejście do tematu. Proponowane 
kwoty dotacji po 5 tys. zł nie są wysokie, tym bardziej, że wszystkie samorządy wspierają te 
jednostki, a otrzymane pieniądze są przeznaczane na konkretne cele.   

RAISA RAJECKA dodała, że na sesję przybędzie nowy dzielnicowy, który na razie zajmuje się 
Gminą Bielsk i Gminą Wyszki, a od lutego 2013 roku będzie dzielnicowym tylko dla Gminy Bielsk 
Podlaski. Pani Wójt na prośbę radnego ANDRZEJA TYNIEWICKIEGO wyjaśniła temat dotyczący 
budowy drogi  od Pilipek w kierunku Podrzeczan (około 300 metrów). Poinformowała, że jeśli w 
ciągu 2013 roku uwolnią się środki, to będzie możliwość wykonania dokumentacji, a realizacja, z 
deklarowanym udziałem  finansowym Gminy Czyże w wysokości 20-30 tys. zł, jest przewidziana 
na 2014 rok. 

Na prośbę radnego MIECZYSŁAWA MATEUSZUKA  Pani Wójt przekazała informacje dotyczące 
planowanych remontów budynków świetlic wiejskich, z uwzględnieniem różnicy w kosztach  
poszczególnych inwestycji. Niektóre świetlice mają już wymienione dachy, okna i drzwi, do 
zrobienia zostaje tylko środek (Szastały i Knorozy). W Grabowcu dach jest przekryty, okna 
wstawione, ale w środku jest pusto i bez podłogi, stąd nakłady są większe. Podobnie jest w Kotłach. 
Część środków będzie pochodziła z “Leadera”. Po rozstrzygnięciu przetargów koszty mogą być 
mniejsze. Wiceprzewodniczący Rady ANDRZEJ BOROWSKI  poprosił o wyjaśnienie, dlaczego w 
2012 i 2013 roku w załączniku inwestycyjnym jest zapisana taka sama kwota na rozbudowę drogi 
gminnej Knorozy – Sobótka (50 tys. zł). RAISA RAJECKA poinformowała, że jest zmiar realizacji 
tego zadania za mniejsze pieniądze. Podkreśliła, że budżet jest słaby, a potrzeby coraz większe. 
Przypomniała, że wg aktualnej dokumentacji droga jest za wąska dla przejeżdżających szerokich 
maszyn rolniczych. Cały czas jest rozważane przystąpienie do regulacji zakrętu.  

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekty obu uchwał zaopiniowali pozytywnie w 
głosowaniu jawnym jednogłośnie. 

Do pkt e) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na 2013 rok., stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu.  

Projekt programu przedstawiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Na prośbę radnego 
MIECZYSŁAWA MATEUSZUKA poinformowała o możliwości dofinansowania świetlic 
parafialnych po uprzednim zgłoszeniu przez Proboszcza Parafii faktu uczęszczania dzieci do takiej 
świetlicy. Wymieniła, gdzie takie świetlice funkcjonują. 

 Innych pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1f) 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
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gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkujących teren Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr  7 do protokołu.  

Wniosek omówił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Poinformował, że w 
przedłożonym radnym projekcie deklaracji należy wprowadzić poprawkę polegającą na 
wykreśleniu w pkt I następujących słów: “zamieszkuję w/w nieruchomość”. Wyjaśnił, że każdy 
właściciel nieruchomości ma obowiązek złożyć taką deklarację do końca marca, a o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi będzie decydowała ilość osób zamieszkałych w 
gospodarstwie domowym. Wyjaśnił, że jeśli liczba osób zameldowanych jest inna niż liczba osób 
faktycznie zamieszkujących, przyczynę tej różnicy należy wyjaśnić. Podczas dyskusji zwrócono też 
uwagę na  tzw. letników oraz studentów. ANATOL FILIPIUK powiedział, że studenci to właśnie te 
przypadki, w których należy podać przyczynę różnicy między zameldowaniem i zamieszkaniem. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Do pkt 1g) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu.  
Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK omówił sposób szacowania wysokości opłat, a jej 
wysokość będzie uzależniona od liczby zamieszkałych osób, oraz czy odpady będą segregowane. 
Szczegółowo omówił projekt uchwały, w którym przedstawione zostały stawki opłat. Podał dla 
porównania propozycje stawek proponowane przez inne gminy powiatu bielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1h) 

Wniosek dotyczący projektu uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu.  
Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Zgłosił potrzebę 
wprowadzenia poprawki w § 2 ust. 1 projektu uchwały poprzez wykreślenie słów zawartych w 
nawiasie, ponieważ są one powtórzeniem przepisów. 

Uwag nie zgłoszono. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali 
projekt uchwały. 

Do pkt 1i) 

Wniosek dotyczący projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów, stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu.  

Projekt uchwały omówił Zastępca Wójta Gminy ANATOL FILIPIUK. Odczytał w całości 
projekt uchwały, wyjaśnił pojęcie segregacji i powiedział, że będą czynione starania o to, by firma 
odbierająca odpady dostarczała worki i pojemniki. Na prośbę Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
ANDRZEJA BOROWSKIEGO wyjaśnił, że uchwała jest bezterminowa, natomiast będzie 
możliwość wprowadzania zmian. Stawki opłat mogą ulegać zmianie co roku. Radny 
MIECZYSŁAW MATEUSZUK powiedział, że nowe przepisu uderzą w rodziny wielodzietne. 
Może zastanowić się nad wprowadzeniem dla nich ulgi. ANATOL FILIPIUK podkreślił, że jest 
zasadą, że opłatę uiszcza zanieczyszczający. W skrajnych przypadkach, można zwrócić się do 
Ośrodka Pomocy Społecznej o  przyznanie pomocy finansowej w celu uregulowania należności. 
Radni (Mikołaj Car, Andrzej Borowski Mikołaj Nikołajuk, Walenty Gałuszewski)  dyskutowali o 
sposobach ustalania opłaty (w zależności od liczby osób, ilości zużytej wody i od gospodarstwa). 
Mówili, że ilość śmieci nie zależy od ilości osób, lecz od profilu gospodarstwa. Zauważono 
również, że mogą być problemy z płatnością, podobnie jak przy podatkach. Zastanawiano się, czy 
sołtys mógłby zajmować się zbieraniem tych opłat i jak to wyglądałoby od strony formalnej 
(prowizja, zwrot kosztów podróży). Na pytanie radnych dotyczące opróżniania pojemników 
ustawionych na cmentarzach pani Wójt wyjasniła, że jest to zadanie parafii. Ostatecznie uznano, że 
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najlepszym kryterium ustalenia opłaty jest liczba osób zamieszkujących w gospodarstwie, a czas 
pokaże, jak będą się sprawdzać przyjęte rozwiązania.  

Innych pytań i uwag nie wniosiono, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. Na 
zakończenie, w ramach podsumowania, radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie wyrazili 
pozytywną opinię co do wszystkich przedstawionych projektów tzw. uchwał “śmieciowych”. 

Do pkt 1j) 

Wniosek dotyczący projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 11 do protokołu.  

Projekt uchwały omówiła RAISA RAJECKA – Wójt Gminy. Pytań i uwag nie zgłoszono, a 
projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1k) 

Wniosek dotyczący projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów 
uzupełniających sołtysa (Sołectwo Dubiażyn), stanowi Załącznik Nr 12 do protokołu.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Pani KRYSTYNA DUB – złożyła 
rezygnację z pełnienia  funkcji Sołtysa Sołectwa Dubiażyn z dniem 31 grudnia 2012 roku. 
Odczytała pismo w tej sprawie. Poinformowała, że wybory powinny byc przeprowadzone do końca 
lutego 2013 roku, tj . przed upływem terminu wpłat pierwszej raty podatku. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1l) 

Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za II półrocze 2012 
roku, stanowi Załącznik Nr 13 do protokołu. Uzgodniono, że treść sprawozdania zostanie odczytana 
podczas sesji przez radnego STANISŁAWA OLSZEWSKIEGO. 
 
Do pkt 1m i 1n) 

Projekty planów pracy Rady Gminy oraz Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski na 2013 rok, 
stanowią Załącznik Nr 14 do protokołu.  
Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że zaproponowane do planu pracy tematy mogą ulec 
zmianie lub zostać uzupełnione o inne tematy. Radni PAWEŁ ŁOZOWIK I ANDRZEJ 
BOROWSKI zgłosili propozycje zorganizowania posiedzenia wyjazdowego w celu obejrzenia 
wyremontowanych świetlic. 
Innych propozycji nie zgłoszono, projekty planów pracy zaopiniowano pozytywnie.  
 
  Do pkt. 2) 

W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Wójt Gminy RAISA RAJECKA  poinformowała o kolejnej korespondecji dotyczącej objęcia 
przez gminę ochroną pomnika w uroczysku Kletne na wniosek Jana Radkiewicza, który zwrócił się 
w tej sprawie do Wojewody Podlaskiego, a Wojewoda przekazała sprawę wg właściwości do 
Urzędu Gminy. Przypomniała, że sąd uznał tę budowle za samowolę budowlaną. Ponieważ nie jest 
to pomnik, Gmina nie może objąć tej budowli ochroną. RAISA RAJECKA odczytała pismo Jana 
Radkiewicza oraz projekt odpowiedzi. Radni nie wnieśli zastrzeżeń. 

Więcej spraw nie zgłoszono, więc PAWEŁ ŁOZOWIK o godz. 10.40 zamknął posiedzenie.  

Protokół zakończono i podpisano.  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Paweł   Łozowik 

(Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 
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Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław ....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1.  BOROWSKI Andrzej ...................................... 

2.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

3. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy .................................. 

2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


